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Nicolescu (Deloitte), despre gazele din Marea Neagra: În loc sa impulsioneze

investitiile, autoritatile statului nu fac decât sa discute despre acest subiect

Statul ar putea câstiga din extractia gazelor din Marea Neagra peste 20 de miliarde de dolari în urmatorii

10-12 ani, însa, în loc sa impulsioneze investitiile, autoritatile statului nu fac decât sa discute despre acest

subiect, a declarat, luni, Razvan Nicolescu, senior consultant Deloitte, în cadrul forumului "Importanta

geostrategica si economica a Marii Negre în actualul context european", organizat de publicatia Financial

Intelligence.

"Din punctul meu de vedere, o împartire corecta ar fi ca statul sa ia mai mult din jumatate din profit, 55-60% din

profitul tuturor acestor exploatari, ceea ce ar însemna venituri de peste 20 de miliarde de dolari în aproximativ

10-12 ani de exploatare", a spus Nicolescu.

Lipsa acestor gaze pe piata înseamna, pe lânga faptul ca România pierde bani, si o mai mica competitie în sectorul

gazelor, adica premise sa avem preturi mai mari pentru consumatori, a subliniat expertul.

Întrebat de ce treneaza decizia de investitii în Marea Neagra, el a raspuns: "Nu stiu daca problema este

nationalismul sau necunoastere sau mi-e greu sa spun de ce treneaza. Cred ca sunt mai multe cauze. Important este

ca investitiile sa fie reluate pe toate proiectele si sa ajungem sa avem mai mult gaz si mai multe venituri la bugetul

de stat, care sa fie folosite mai departe în infrastructura, spitale, scoli, autostrazi. Avem nevoie de bani. Este ca si

cum am avea o comoara în gradina si noi stam lânga gard si tot discutam. Discutiile sunt foarte bune, dar la un

moment dat lucrurile trebuie transate", a adaugat reprezentantul Deloitte.

El a amintit ca lucrurile s-au întâmplat la fel si în cazul Sterling, acum zece ani. În 2009, opinia publica s-a opus

extractiei de gaze din Marea Neagra de catre acea companie, dupa ce România a câstigat la Haga o zona maritima,

în disputa cu Ucraina.

Anterior, tot luni, în cadrul aceluiasi eveniment, ministrul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil

Popescu, a declarat ca Legea offshore va fi modificata numai prin consens politic unanim, în Parlament.

Aceasta în contextul în care investitorii din Marea Neagra sustin ca nu vor demara proiectele de extractie a gazelor

în conditiile actualei legi.
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